
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr LXV/2023 

LXV Sesja w dniu 27 września 2023  

Obrady rozpoczęto 27 września 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:59 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych /Radny Kwaśnik spóźnił się, wszedł na salę 

posiedzeń  o godz. 9.20/.  

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Jan Bartosik 

3. Michał Jerczyński 

4. Piotr Jeziorny 

5. Sławomir Kasprzak 

6. Józef Kwaśnik 

7. Łukasz Olbrych 

8. Tadeusz Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Emilia Poprawa 

11. Karolina Rybak 

12. Mieczysław Skotnik 

13. Mateusz Sroka 

14. Katarzyna Szczepańska 

15. Rafał Wielgoś 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Sześćdziesiąte piąte posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 27 września 2023 roku o godz. 

09:00 otworzył Przewodniczący Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z 

listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy -Adam Kopis  

- Skarbnik Gminy  -  Emilia Panek, 

- Sekretarz Gminy/ Zastępca Wójta – Małgorzata Gąszczak 

- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska –  

  Tomasz Jerczyński, 

- Informatyk – Przemysław Mrózek, 

- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica, 

- Radca Prawny – Gabriela Drzazga. 



2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla 

Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2026”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki  

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Łęka Opatowska. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad LXV Sesji Rady Gminy. 

 

Wobec braku uwag, porządek obrad poddano pod głosowanie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz 

Sroka, Katarzyna Szczepańska 

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Kasprzak, Józef Kwaśnik, Rafał Wielgoś 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z LXIV sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Piotr Jeziorny, Łukasz Olbrych, Tadeusz Osada, Marian 

Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska 

PRZECIW (1) 

Michał Jerczyński 

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Kasprzak, Józef Kwaśnik, Rafał Wielgoś 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 

międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

W tym momencie o godz. 9.20 wszedł na salę posiedzeń Radny J. Kwaśnik 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2023 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok /29:51 -38:30 minuta transmisji/.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXV/ 377/2023 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz 

Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Kasprzak, Rafał Wielgoś 

 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

dla Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2026”. 

 

Głos zabrała inspektor ds. gospodarki gruntami – A. Pilarek, która wyjaśniła, iż ochrona 

zabytków i opieka nad zabytkami stanowi zadanie własne gminy zgodnie z przepisami ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Ustawa z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami nakłada na Gminy obowiązek opracowania Gminnego 

programu opieki nad zabytkami na okres 4 lat. Program opracowuje się na szczeblu 

krajowym, wojewódzkim, powiatowym i gminnym zgodnie z zakresem kompetencji. 

Program, po uzyskaniu opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, przyjmowany jest 

przez Radę Gminy w drodze uchwały. Załączony do uchwały „Program Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2026” spełnia wymogi ustawowe i ma na 

celu przyczynić się do wyeksponowania poszczególnych zabytków oraz walorów krajobrazu 

kulturowego gminy, a także do zahamowania procesów degradacji i doprowadzenia do 

poprawy stanu zachowania zabytków na terenie gminy, jak również do podejmowania działań 

zwiększających atrakcyjność zabytków dla potrzeb społecznych, turystycznych i 

edukacyjnych. Program oprócz szeregu ustaleń zawiera 5 pozycji rejestru zabytków 

nieruchomych , jedną pozycję ruchomych i 122 obiekty w Gminnej Ewidencji zabytków.  

Zgodnie z wymogami ustawy Program został zaopiniowany pozytywnie przez 

Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Poznaniu. W związku z 

powyższym, podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedmiotowego programu, jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXV/ 378/2023 w sprawie przyjęcia „Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2026”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz 

Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Kasprzak, Rafał Wielgoś 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Łęka Opatowska. 



Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który wyjaśnił, iż projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji. Zgodnie z ustawą o 

finansowaniu zadań oświatowych w przypadku publicznych przedszkoli oraz oddziałów 

przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej wysokość opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego uczniów określa rada gminy, jednak wysokość opłaty nie może 

być wyższa niż 1 zł. ale kwota podlega waloryzacji. Po obwieszczeniu ministerstwa będzie to 

1,30 zł. za każdą godzinę ponad wymiar czyli ponad pięciu godzin co jest w każdym oddziale 

przedszkolnym na terenie Gminy Łęka Opatowska. Państwo Radni stawkę na posiedzeniu 

komisji zaakceptowali, wobec powyższego wnioskuje o podjęcie uchwały.  

 

W związku z powyższym, podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXV/ 379/2023 w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym w 

publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Łęka Opatowska.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz 

Olbrych, Tadeusz Osada, Marian Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Kasprzak, Rafał Wielgoś 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Brak interpelacji. 

 

10. Wolne wnioski i informacje. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który poinformował o planowanym otwarciu nowego 

punktu aptecznego w Opatowie, który będzie czynny 5 dni w tygodniu od godz. 9.00 do 

17.00. Podziękował pracownicy A. Pilarek za zaangażowanie w uruchomienie punktu.  

Idąc dalej poinformował o podpisaniu razem z Panią Skarbnik, to co było wcześniej wspólnie 

z Radą zdecydowane - umowy na 210 tys. zł. przekazane do spółki Oświetlenie uliczne i 

drogowe. Pieniądze zostaną przelane w momencie zwrotnego otrzymania podpisanej umowy. 

Po uczestniczeniu w kilku zebraniach sołeckich w wielu miejscowościach pojawiły się 

kwestie nowego, dodatkowego oświetlenia.  



Następnie Wójt Gminy zwrócił uwagę, iż będzie wnioskował do Rady Gminy oto, żeby 

dokończyć kwestie podjazdów dla niepełnosprawnych przy bibliotece w Opatowie. Do piątku 

będzie wiedział jaki będzie dodatkowy koszt związany  z  przerobieniem i dostosowaniem 

podjazdu do obowiązujących wymogów bo istniejący jest za wąski. Trzeba będzie się nad tą  

kwestią pochylić i znaleźć dodatkowe środki na wykonanie zadania, aby całość obiektu była 

w pełni zrealizowana.  

Następnie przekazał, iż na początku miesiąca października na posiedzeniu wspólnym komisji 

będzie omawiany temat przyszłorocznego budżetu. Każdy wniosek będzie rozpatrywany, ale 

w pierwszej kolejności trzeba będzie zabezpieczyć środki na funkcjonowanie i działanie min. 

szkół, przedszkoli, żłobków, straży, bibliotek, utrzymanie dróg, wodociągów, kanalizacji i 

wszystkich innych kwestii, które są związane z funkcjonowaniem  mieszkańców  w 

poszczególnych sołectwach. Następnie trzeba zabezpieczyć środki na inwestycje na które 

gmina otrzymuje olbrzymie dofinansowania a następnie rozważyć kwestie naszego planu na 

przyszły rok budżetowy.  

Podkreślił, iż w 2015 roku przeznaczone było w budżecie na inwestycje 350 tyś. zł. na cały 

rok a na tę chwilę jest już ponad 40 mln. zł. biorąc pod uwagę kolejne dwa dofinansowania 

jest 45 mln. zł. lecz do każdych inwestycji realizowanych i potrzebnych na terenie gminy 

trzeba dodać wkład własny. Zdaje sobie sprawę, iż trzeba w odpowiedni sposób wytłumaczyć 

mieszkańcom, nie na zasadzie, że komuś zabrać a komuś dać tylko wypośrodkować to, co dla 

mieszkańców gminy jest w pierwszej kolejności najważniejsze.  

11. Zakończenie obrad LXV Sesji Rady Gminy. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad zamknięto obrady LXV sesji Rady Gminy Łęka 

Opatowska o godz. 9.59. 

Przewodniczący 

Rady Gminy Łęka Opatowska 

/-/ Michał Jerczyński  

  

 

Przygotował(a): Renata Woźnica 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


